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Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

D. 26. nov. 2024 

Mødested/lokale 

Personalerummet  

Mødetidspunkt kl. 

16.30 

Sluttidspunkt kl. 

19.00  

Deltagere: Nya, Helene, Belma, Britt, Maria, Morten, Jannie, Gitte, Hanne, Helle 

Evt. afbud bedes 
meddelt 

Katrine, Marius og 
Stinne 
 

Direkte telefonnr.  

76814000 / 28221688 

Ordstyrer: Helene   
Referent: Nya 

 

Referat 
 

   

 
1. Elevrådets orientering /Marius og Stinne/10 min 
Marius og Stinne var syge, så Gitte fortalte om Elevrådets arbejde.  
 

a. Orientering om Elevrådets arbejde 
Gitte har talt med Elevrådet om, at de er skolens Undervisningsmiljørepræsentanter, og de 
sammen med Nya og Gitte skal lave en Undervisningsmiljøvurdering på skolen, når den næste 
Elevtrivselsmåling er gennemført i marts 2025. 
  

b. Status på Skoleboden 
Der sælges mange drikkevarer og kiks i boden. Der sælges ikke så mange pølsehorn og pizzasnegle, 
så det skal der reklameres for ved Trappesamling. Elevrådet har tjent ca. 12.000 kr., og de vil gerne 
bruge dem til at holde en fest. Vi er ved at finde ud af, om festen skal holdes i skoletiden i fagugen 
i uge 6.   
 

c. Andet 
Skolen har afsat penge til at lave et nyt stort legeområde. Etableringen går i gang i starten af 2025, 
når vejret tillader det. Elevrådets ønsker er blevet taget med ind i planerne. Elevrådet er blevet 
præsenteret for det tilbud, som skolen har sagt ja til, og de synes, at det ser rigtig godt ud.  
 
Elevrådet har en postkasse, hvor alle børn kan skrive beskeder til Elevrådet:  
En har ønsket at få flere fodbolde. Elevrådet har talt om, at der ikke er behov for flere bolde, da 
alle klasser faktisk har nok bolde.  
En elev fra indskolingen vil gerne være i skole lige så lang tid som dem på mellemtrinnet. Elevrådet 
talte om, at der var regler for, hvor længe børnene skal gå i skole.  
En elev ønsker, at børnene får et skema over, hvilke voksne der har tilsyn. Det kan de godt få. 
Elevrådet sørger for, at skemaet bliver hængt op i Aulaen om garderoben.    
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2. Evaluering af kursus for Skolebestyrelser/ Helene/5 min 
a. Hvad synes folk om kurset? 

Det var nogle gode ting, vi fik drøftet. Vi fik lært hinanden bedre at kende.  
b. Er der feedback, vi skal sende til U & L i forhold til kurset? 

Det ville have været godt, hvis mødet lå tidligere på skoleåret, så bestyrelsen hurtigere fik 
Gennemgangen af bestyrelsen arbejde.  
Nogle af dialogpunkter, der var lagt op til, var svære for bestyrelsen og snakke om, da det er en ny  
bestyrelse (fx det med at drøfte ens egne principper). 
  
3. Status fra Dialogmøde med Børne- og Familieudvalget/ Helene/5 min 

a. D. 12. nov. har bestyrelsesformanden og næstformanden samt skoleleder deltaget i 
et dialogmøde med Børne- og Familieudvalget. Bestyrelsen får en orientering om, 
hvad der blev drøftet på mødet.  

Vi blev præsenteret for den nye Børne- og Ungepolitik, og vi var ude i grupper og drøfte, hvordan  
politikken får liv på skolen.  
 
4. Status på skolebestyrelsens principper / Nya/15 min 

a. Hvilke principper mangler vi i forhold til de ministerielle krav? Hvilke principper skal 
evt. have ændret navn, så de passer til de nye krav? 

b. Nya gennemgår principperne 
Vi har flere af de principper, der er krav om. Nogle af dem har dog andre navne. Der er to 
principper, vi mangler og som ikke er beskrevet i andre principper. De skal laves.  

c. Vi laver en plan for, hvordan vi får udarbejdet det, der mangler  
Vi aftalte, at Nya laver et udkast til de principper, der mangler, og så drøfter vi dem på de  
kommende bestyrelsesmøder.  

 
5. Oplæg og drøftelse af det kommunale projekt: ’Kvalitet i forældresamarbejdet’ /Nya/45 min 

a) Nya laver et oplæg om Kvalitet i forældresamarbejdet 
Nya gennemgik slides fra Uddannelse og læring i forhold til det kommunale projekt ”Kvalitet i 
forældresamarbejdet”, hvor forvaltningen ønsker at lave pejlemærker for, hvad der kendetegner  
det gode skole-hjem-samarbejde. I efteråret 2024 på går en proces, hvor alle skolebestyrelser  
kommer med input. Der arbejdes med det samme materiale med alle skoleledere og til  
temaeftermiddage for relevante fagpersoaner fra skolerne. I foråret 2025 vil forvaltningen  
udarbejdes materialet ”Kvalitet i forældresamarbejdet – pejlemærker for praksis”  

b) Bestyrelsen drøfter, hvad vi ser som Kvalitet i forældresamarbejdet, og 
bestyrelsens input sendes efterfølgende til Uddannelse & læring.  

Nya sender bestyrelsens input til Uddannelse og læring.  
 
6. Tilsyn med skolens økonomi/Nya/ 10 min  

a. Nya gennemgår status på det nuværende budget. 
Skolen har et større overskud i 2024. Vi må overføre 4 % af skolens budget til næste skoleår, og  
det ønsker vi at gøre, så en del af overskuddet bringes med videre til næste års budget. Derudover  
har skolen valgt at investere 525.000 kr. i at få skabt en ny legeplads og et udendørs  
undervisningsområde omkring Det gule hus. Skolen har indgået en aftale med to  
legepladsfirmaer. Skolen har inddraget Elevrådet i processen, så elevernes ønsker er inkorporeret.  
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Der etableres flg.:  
 
Etablering af nyt udendørs undervisningsområde, 
hvor der kan være en hel klasse. Vi ønsker at gøre det 
naturligt og for de voksne at flytte mere undervisning 
ud i naturen. Området kan også bruges til leg og 
ophold i pauserne.  
 
 
 
Der bygges bænke rundt om områdets træer, så der 
opstår et naturligt opholdssted i naturen. Der bygges 
balancebomme mellem træerne, så børnene også kan få styrket 
deres motoriske færdigheder.  
 
 
 
 
 
Vi får opført af stort klatrenet, da vi ønsker, at område skal 
invitere til både leg og læring. Det er Elevrådets store ønske, at 
børnene får mere, de kan klatre i.  
 
 
 
 
Stort loungemøbel, der inviterer til, at de større børn har et 
område, hvor de kan hænge ud.   
 
 
 
 
 
 
 
 
To små trampoliner. Det har været et ønske fra børnene i mange 
år at få trampoliner på skolens område.  
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Evt. etablering af 3 højbede. Højen Skole har ansøgt  
Lokalrådet om dette, da det ikke er en del af finansieringen.  
Vi afventer svar på ansøgningen.   
 
 
 
 
 
7. Revidering af skolens Ordensregler og Værdiregelsæt / Helene/50 min 

a. Personalet har lavet et udkast til revidering af skolens Ordensregler. Vi gennemgår 
udkastet og drøfter bestyrelsens ønsker til revideringen. 

Bestyrelsen godkendte Ordensreglerne. Der var forslag til ændring af én formulering. Der var  
enighed om, at der skal være en ny opsætning. Jannie har tilbudt at lave det.   

b. Revidering af skolens Værdiregelsæt 
Indholdet af Værdiregelsættet er stadig relevant. Der skal laves få ændringer. Det sørger Helle og  
Nya for. Ordensreglerne skrives ind i Værdiregelsættet, så det hele kan udleveres i et samlet  
dokument. Jannie har tilbudt at lave en ny opsætning af Værdiregelsættet.  
 

c. Hvordan hænger de to dokumenter sammen? 
Begge dokumenter er sendt med som bilag.  

De to dokumenter hænger fint sammen værdimæssigt.  
   

8. Forældrehenvendelser/Helene/5 min 
En forælder har spurgt til, hvorfor børnene ser noget på skærmen, når de spiser. Skolen gør  
det for, at der skabes en fokuseret og rolig stund, da mange børn har svært ved at samle sin om at  
spise i 15 minutter. Det er kun noget af tiden, der bruges på dette. Børnene spiser i 15 minutter. 
Men ud af de 15 minutter bruges der også tid på at lave legeaftaler med børnene, og finde ud af,  
hvem der skal i Legepatrulje. Når børnene er gamle nok, ser de Ultra Nyt, da der er meget vigtig  
læring for børnene, og de voksne kan tale med dem om, hvad der sker i verden. Ultra Nyt varer ca  
5-6 minutter. Der er også klasser, hvor der læses.    

 
9. Eventuelt/Helene/5 min 

a. Orientering om ”Aftalte om folkeskolens kvalitetsprogram – 33 initiativer”  
Nya orienterede om, at forligskredsen omkring folkeskolen i foråret 2024 indgik en ”Aftale om 
folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og fordybelse”. Med aftalen ønsker de at sætte folkeskolen 
mere fri, så den kan tilpasses lokale behov, og give skolebestyrelserne mere indflydelse. Det er en 
omfattende aftale med 33 initiativer, der skal indfases frem til 2028. Folketinget behandler fortsat 
lovforslagene, der udmønter den politiske aftale om Folkeskolens kvalitetsprogram. Det forventes, 
at lovforslagene bliver vedtaget den 12. december 2024. Vi vil drøfte aftalen på næste 
bestyrelsesmøde.  
 

b. Alle skal være opmærksomme på, at det næste bestyrelsesmøde (d. 22/1/25) 
afholdes på Vejle Midtbyskole.  

Næste bestyrelsesmøde afholdes på Vejle Midtbyskole. Mødet vil være to-delt. Fra kl. 16.30-17.30  
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holder vi almindeligt bestyrelsesmøde i vores egen bestyrelse. Fra kl 17.30-18.00 spiser vi sammen  
med bestyrelserne fra Grejsdal Skole og Vejle Midtbyskole. Fra kl. 18.00-19.00 har vi fælles  
bestyrelsesmøde, hvor vi blandt andet drøfter vores samarbejdsaftale, og vi drøfter andre  
emner på tværs af de tre bestyrelser.   
 

 
 


